

安徒生童話郵票

114年
12

郵
集
報
導

◆特764
安徒生童話郵票



● 貼 (護) 票卡



● 預銷首日戳
低值封



● 預銷首日戳套票封



● 郵票全張



特764.1

320,000



特764.2

320,000



特764.3

320,000



特764.4

320,000



發行日期：民國 114 年 8 月 4 日	票幅：50 × 30（毫米）
全張枚數：16（4 × 4）	刷色：彩色
用紙：燐光郵票紙	印法：平版
設計者：鄭星慧	齒度：12½ × 13½
承印者：鉅冠印刷股份有限公司	

安徒生（Hans Christian Andersen，1805—1875）為丹麥著名作家、詩人及藝術家，其創作之童話故事翻譯成不同語言在世界各地出版，陪伴了每一代孩子們的成長。

本公司特以「小美人魚」、「冰雪女王」、「賣火柴的小女孩」及「醜小鴨」為主題，發行郵票1套4枚，面值均為8元。郵票以剪紙及對稱構圖設計，展現小美人魚用聲音換取人類雙腿的勇敢抉擇、冰雪女王與小男孩因魔鏡產生的奇幻羈絆、賣火柴的小女孩點亮火柴後的幸福幻想，以及醜小鴨歷經磨難終蛻變為天鵝的勵志過程，蘊含安徒生童話無限想像。

顧客如有需要，郵票請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「i集郵」（<https://stamp.post.gov.tw>）訂購。

附帶發行：

- | | |
|-----------------------|-----------|
| 1. 首日封（195毫米 × 120毫米） | 每個新臺幣 5 元 |
| 2. 貼票卡 | 每張新臺幣10元 |
| 3. 護票卡 | 每張新臺幣10元 |
| 4. 活頁集郵卡(含護卡套) | 每張新臺幣10元 |

以上均自民國 114 年 7 月 31 日開始發售。

- | | |
|-------------|----------|
| 5. 預銷首日戳低值封 | 每個新臺幣13元 |
| 6. 預銷首日戳套票封 | 每個新臺幣37元 |

以上自民國 114 年 8 月 4 日開始發售。

附帶發行票品及安徒生童話明信片(每套新臺幣100元)請向臺北北門郵局、北投郵局、南港郵局、內湖郵局、木柵郵局、基隆愛三路郵局、板橋文化路郵局、三重中山路郵局、新莊郵局、新店郵局、淡水郵局、樹林郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、龍潭郵局、楊梅郵局、新竹武昌街郵局、苗栗中苗郵局、臺中民權路郵局、豐原郵局、彰化中央路郵局、員林郵局、南投三和郵局、斗六西平路郵局、嘉義玉山郵局、臺南成功路郵局、新營郵局、佳里郵局、新興郵局、岡山郵局、鳳山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、羅東郵局、花蓮國安郵局、臺東大同路郵局、馬公中正路郵局洽購或上網至「i集郵」（<https://stamp.post.gov.tw>）訂購，或向各地郵局預約購買。

Hans Christian Andersen's Fairy Tales Postage Stamps

2025
12

Philatelic Bulletin

◆ Hans Christian Andersen's Fairy Tales
Postage Stamps



Sp.764.1

320,000



Sp.764.2

320,000



Sp.764.3

320,000



Sp.764.4

320,000

Customer Service Hotline: 0800-700-365

Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone

Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:

Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.

No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Chunghwa Post Co., Ltd. <https://www.post.gov.tw>



Postal Stamps Mall

First day of issue	August 4, 2025
Sheet composition	16 (4 × 4)
Paper used	Phosphorescent stamp paper
Designer	Star Cheng
Printer	Jiuh Guan Security Printing Company
Stamp size	50 × 30 (mm)
Color	Colorful
Process	Offset
Perforation	12½ × 13½

The fairy tales of the famous Danish writer, poet and artist, Hans Christian Andersen (1805-1875), have been translated into many languages throughout the world, accompanying generations of children as they grow up.

Chunghwa Post has chosen *The Little Mermaid*, *The Snow Queen*, *The Little Match Girl*, and *The Ugly Duckling* as the themes for a set of four stamps valued at NT\$8 each. The stamps are designed as paper cutouts and mirror images. The Little Mermaid bravely chooses to trade her voice in exchange for human legs. The Snow Queen and the Little Boy are magically bound together by a magic mirror. On lighting her matches, the Little Match Girl is entranced by visions of joy. After enduring many trials, the Ugly Duckling is at last transformed into a swan. The pictures capture the boundless imagination of Andersen's tales.

To purchase postage stamps, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$5 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$10 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$10 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$13 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$37 apiece

Relative philatelic products and Hans Christian Andersen's Fairy Tales Postal Cards (NT\$100 a set) will be available at the following branches: Taipei Beimen, Beitou, Nangang, Neihu, Muzha, Keelung Aisan Rd., Banqiao Wunhua Rd., Sanchong Zhongshan Rd., Xinzhuang, Xindian, Tamsui, Shulin, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Longtan, Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Fongyuan, Changhua Zhongyang Rd., Yuanlin, Nantou Sanhe, Douliou Xiping Rd., Chiayi Yushan, Tainan Chenggong Rd., Xinying, Jiali, Xinxing, Gangshan, Fongshan, Pingtung Minsheng Rd., Yilan Zhongshan Rd., Luodong, Hualien Guoan, Taitung Datong Rd., Magong Zhongzheng Rd. or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>. Pre-order is also acceptable in other branches.